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PROTOKÓŁ NR XXVIII/2021 

z XXVIII Sesji Rady Powiatu Świebodzińskiego  

  odbytej 15 czerwca 2021 roku w sali sesyjnej 

Starostwa Powiatowego w Świebodzinie ul. Kolejowa 2 

przy zdalnym udziale radnych 

 

1. Otwarcie XXVIII sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Sesja Rady Powiatu odbyła się przy zdalnym udziale radnych - z wykorzystaniem środków 

porozumiewania się na odległość, na podst. art. 15zzzi Ustawy o szczególnych rozwiązaniach 

związanych z zapobieganiem, przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób 

zakaźnych oraz wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 374 z późn. 

zm.), o czym poinformowała wszystkich obecnych Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula 

Miara przedstawiając treść ww. art. 15zzzi. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara o godzinie 10:00 otworzyła i prowadziła XXVIII Sesję 

Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji.  

 

Następnie  Przewodnicząca Rady przystąpiła do sprawdzenia  obecności poprzez przez 

odczytanie listy radnych i potwierdzenie obecnych radnych słowami „obecny/na”. 

Przewodnicząca stwierdziła, że na stan 17 radnych na sesji obecnych jest 15, w związku z tym 

Rada jest władna, aby podejmować prawomocne ustalenia i uchwały. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  Poinformowała również, że sesja została zwołana 

prawidłowo.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że uczestnicząc w sesji Rady Powiatu 

wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych i wizerunku w 

myśl art. 6 ust. 1 lit. a oraz art. 9 ust. 2 lit. e rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady 

(UE) 2016/679 w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) z dnia 27 kwietnia 2016r. – tzw. 

RODO. Dodała, że sesja jest realizowana przy pomocy aplikacji Microsoft TEAMS. Firma 

Microsoft potwierdza zgodność Office 365 z wymogami RODO oraz gwarantuje Klientom 

pakietu, bezpieczeństwo i poufność ich danych. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady powitała Starostę Świebodzińskiego Zbigniewa Szumskiego.  

Jednocześnie pogratulowała panu Zbigniewowi Szumskiemu otrzymania Złotego Krzyża 

zasługi z rąk prezydenta RP, Złoty Krzyż zasługi ustanowiony został w 1923 roku. Nadawany 

jest osobom, które położyły zasługi dla państwa lub obywateli, spełniając czyny 

przekraczające zakres ich zwykłych obowiązków, a przynoszące znaczną korzyść państwu lub 

obywatelom. Wręczenie medalu nastąpiło w dniu samorządu terytorialnego. Przewodnicząca 

Rady złożyła najserdeczniejsze gratulacje w swoim a także w imieniu wszystkich  Radnych. 

 

Starosta Zbigniew Szumski podziękował za złożone gratulacje. 

 

W dalszej części posiedzenia  Przewodnicząca Rady powitała Wicestarostę Świebodzińskiego 

Andrzeja Chromińskiego, wszystkich Radnych Powiatu, pana Tomasza Olesiaka Sekretarza 

Powiatu i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Świebodzinie, panią Dorotę Karbowiak 

Skarbnika Powiatu, panią Dagmarę Dąbrowską radcę prawnego, panią Beatę Naks Naczelnik 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami, panią Annę Kowalik Inspektor w Biurze Rady, 
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panów informatyków Marcina Lewandowskiego i Piotra Nawojczyka oraz Wszystkich 

oglądających obrady sesji w mediach. 

 

Ad.2 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy do porządku obrad sesji Rady Powiatu, 

który został przesłany radnym wraz zawiadomieniem  (Zawiadomienie stanowi złącznik nr 2 

do protokołu) są uwagi lub propozycje zmian.  

 

Starosta Zbigniew Szumski w imieniu Zarządu Powiatu zgłosił wniosek o wprowadzenie  do 

porządku obrad dwóch projektów uchwał: 

1/projektu uchwały zawartego w druku numer 341 z dnia dzisiejszego w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2021-2028. Starosta 

dodał, że podstawę prawną oraz zapisy tej uchwały Państwo Radni otrzymali. Wyjaśnił, że 

otrzymaliśmy dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Dróg Lokalnych - Fundusz Dróg 

Samorządowych tak to się do niedawna nazywało. Teraz jest nieco zmodyfikowana nazwa. 

Generalnie chodzi o dotację rządową na przebudowę drogi Wilkowo - Borów. Mamy 

wieloletniej prognozie finansowej zapisane, iż ta inwestycja będzie realizowana w latach 

2022-2023. Dofinansowanie otrzymaliśmy już w tej chwili. Ono jest potwierdzone umową z 

Wojewodą i tą inwestycję będziemy realizować od września 2021 do września 2022, stąd 

musimy zmienić zapisy w wieloletniej prognozie finansowej. Skutków finansowych zbyt 

dużo ze sobą nie niesie, on tym powie pani Skarbnik w momencie, kiedy będziemy 

procedować tę uchwałę.  

2/ projektu uchwały zawartego w druku numer 342 w sprawie powierzenia Gminie Łagów 

realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi powiatowej nr 1221F w m. Sieniawa". Chodzi 

tutaj o wyrażenie zgody przez Radę powiatu na powierzenie gminie Łagów realizacji 

przebudowy tej drogi.  To jest ulica Sadowa w Sieniawie, tam jest kilkanaście zabudowań. 

Zmodernizowana została infrastruktura wodociągowa. Gmina projektowo jest 

przygotowana, żeby ten temat do końca załatwić. Jest to ciąg komunikacyjny z Sieniawy do 

Staropola, stary bruk zostanie zastąpiony kostką polbrukową i chodnikiem. Wartość 

kosztorysowa to jest w okolicach 300.000 zł. No przy tym, co w tej chwili się dzieje na 

przetargach, mam nadzieję, że zejdą przynajmniej do tych 200.000 zł. O warunkach 

finansowania założenia 50%/50% będziemy rozmawiać momencie, kiedy te wszystkie dane 

finansowe i decyzja ostateczna o realizacji tej inwestycji zapadnie, myślę na przestrzeni 

najbliższych 2 miesięcy. Na razie to skutków finansowych dla nas żadnych nie niesie. 

Natomiast w przeciągu 2 miesięcy myślę, że sprawa będzie wyjaśniona. Nie chcemy tutaj 

zwlekać z podjęciem tej uchwały, dlatego, że w tej chwili zaczyna się okres wakacyjny. 

Także o sesje będzie trudniej. Nie wiadomo w którym momencie ona się odbędzie. To po 

pierwsze, a po drugie są naprawdę dobre ceny na te roboty drogowe poza budowlanką, 

jakby to jeszcze tematy związane z jezdniami, chodnikami osiągamy przyzwoite ceny i stąd 

jakby taki przyspieszony nieco tryb. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poddała pod głosowanie jawne imienne wprowadzenie 

do porządku obrad dwóch projektów uchwał tj.: 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 

2021-2028 (Druk Nr 341); 

- w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1221F w m. Sieniawa" (Druk Nr 342). 

 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę  wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 
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Świebodzińskiego na lata 2021-2028 (Druk Nr 341). Głosowanie imienne stanowi załącznik 

nr 3. 

Rada Powiatu Świebodzińskiego w obecności 15 radnych jednogłośnie (15za, 

0przeciw, 0wstrz) wyraziła zgodę  wyraziła zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn.: 

"Przebudowa drogi powiatowej nr 1221F w m. Sieniawa" (Druk Nr 342). Głosowanie 

imienne stanowi załącznik nr 4.  

 

Więcej uwag do porządku obrad nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady Urszula 

Miara stwierdziła, że po wprowadzeniu do porządku obrad projektu uchwały porządek 

obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXVIII sesji Rady Powiatu i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Omówienie protokołu z sesji Rady Powiatu w dniu 26.05.2021r. 

4. Informacja z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 339). 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 334): 

a) debata nad raportem o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok: 

- głosy radnych; 

- głosy mieszkańców; 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania (Druk Nr 

333). 

7.Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Świebodzińskiego za 2020 rok: 

a) zapoznanie się z: 

- sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok 

(Druk Nr 309);  

- sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 332); 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 319); 

- informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 

2020 roku (Druk Nr 308); 

b) odczytanie opinii komisji stałych i komisji rewizyjnej Rady Powiatu; 

c) dyskusja; 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok 

(Druk Nr 335). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej;  

b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 338); 

c) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego (Druk 

Nr 336). 

9. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości z zasobu Powiatu 

Świebodzińskiego i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy (Druk Nr 337); 

2) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 

340): 

3) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 

2021-2028 (Druk Nr 341); 
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4)w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi 

powiatowej nr 1221F w m. Sieniawa" (Druk Nr 342). 

10. Sprawy różne.  

11. Zamknięcie obrad XXVIII sesji. 

 

Ad.3 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że do protokołu z sesji Rady Powiatu w 

dniu 26.05.2021r. nie zgłoszono  uwag do chwili rozpoczęcia sesji, w związku z tym 

stwierdziła, że protokół uważa się za przyjęty. 

 

Ad.4 

Informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym (Druk Nr 339) radni 

otrzymali wraz z zawiadomieniem na sesję i stanowi ona załącznik nr 5.  

Przewodnicząca Urszula Miara poprosiła Starostę o uaktualnienie tej informacji. 

 

Starosta Zbigniew Szumski wyjaśnił, że w okresie od  przesłania radnym materiałów do dnia 

dzisiejszego odbyło się jeszcze jedno posiedzenie Zarządu w dniu dzisiejszym, na którym 

omawialiśmy tematykę przedstawioną w tych dwóch uchwałach, które Państwo dzisiaj 

będziecie procedować. Zdecydowaliśmy się również na to, że na tych samych warunkach ze 

zmienionym okresem czasowym będzie dzierżawiony obiekt w Przełazach dla spółki z 

ograniczoną działalnością, która tam funkcjonuje z naszym 100% udziałem. Jeżeli Państwo 

macie pytania, to chętnie na nie odpowiem.  

 

Przewodnicząca Urszula Miara zapytała, czy są pytania do przedstawionych informacji  z 

działalności Zarządu. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz - Panie Starosto, proszę o parę słów komentarza do 

wykonawcy, który nie wywiązał się chyba skoszenia chwastów pasie drogowym. Dlaczego 

tak się stało i jakie to ma skutki? Czy on dalej będzie to wykonywał, czy będziemy szukać 

nowego wykonawcy?  

 

Starosta Zbigniew Szumski - Wykonawca jest znany powszechnie dlatego, że w mieście te 

usługi związane z utrzymaniem zieleni od wielu, wielu lat wykonują 2 firmy. Rynek przez 

długi czas był podzielony od czasu do czasu podczas przetargów pojawiała się firma z 

zewnątrz różnie, że tak powiem świadcząca te usługi, bardzo często firmy nie zdają sobie 

sprawy ile generalnie jest tej roboty. No i potem się okazuje, że trzeba kosić w soboty, w 

niedzielę, zatrudniać rodzinę, małoletnie córki i różne cuda się dzieją na tych drogach. Także 

to nie jest pierwszy przypadek, gdy mamy kłopoty z firmą wykonującą nam tą usługę. 

Zaskoczenie jest tym większe, że akurat firma świebodzińska, która tutaj od lat raczej nie 

dawała takich sygnałów, że może być kłopot. No źle wygląda to koszenie. Praktycznie firma 

nam powiedziała, że przy drugim koszeniu wyrówna to, co za pierwszym zostało nie 

zrobione. No trwają w tej chwili negocjacje prowadzone przez naczelnika, jesteśmy gotowi 

wymierzyć karę. Ale nie ukrywam, że też trzeba miarkować. Nie jest to jakby nasze twarde 

stanowisko, dlatego, że żebyśmy sami nie musieli chwycić za kosy i czy tam za kosiarki i 

tego nie kosić, nie tak. Jakieś polubowne rozwiązanie musi być znalezione, musi być 

wykoszone, no wegetatywnie ten rok jest taki, że sprzyja wegetacji, no i ludzie patrzą na to i 

widzą, że jest coś nie tak. Jest w tej chwili zagrożenie, że nałożymy kary finansowe na tą 

firmę, natomiast nie chcielibyśmy odstępować i szukać nowej firmy w przetargu, bo to po 

prostu strata czasu. Tak jak miejscowości sobie poradzą, bo najczęściej w gminach mamy tak 

poukładane, że w samych miejscowościach gminy wygaszają. To najgorzej jest między 

miejscowościami. W Świebodzinie też sobie poradzimy, bo te nasze ekipy stale praktycznie 
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teraz pracują, plus CIS nas wspomaga także tu, jako tako można ogarnąć, natomiast głównie 

chodzi o to, co się dzieje poza terenem zabudowanym. Już tak to wygląda, no niestety nawet 

najlepsze firmy, w którymś momencie dostają zadyszki chyba. 

 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz - Panie Starosto, jeżeli to świebodzińska firma, to może się 

dogadać, żeby coś zamiast tej kary wykosili, coś ponadto, albo w jakiejś części tego pasa 

drogowego. 

 

Starosta Zbigniew Szumski – w tym kierunku będziemy zmierzać, bo ta firma do tej pory w 

wielu sytuacjach często poza jakby tymi usługami, które miała zakontraktowane z nami 

współpracowała, no bo jak trzeba było jakieś drzewo wyciąć, czy gdzieś tam coś przycinać, 

czy jechać po padłe zwierzęta, no to nie był liczony czas, ani godziny i współpraca była do tej 

pory dobra, także jakby z umiarem podchodzimy do tego tematu i trzeba to po prostu dobrze 

załatwić tak, żeby nie krzywdzić się wzajemnie, no bardzo jestem za tym, dziękuję. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady Urszula Miara podziękowała 

Panu Staroście za przedstawienie informacji oraz Panu Radnemu za rozsądną propozycję i 

stwierdziła, że informację z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym uważa 

się za przyjętą. Następnie  przeszła do kolejnego punktu obrad.  

 

Ad.5 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że nie wpłynęła żadna pisemna 

interpelacja. W trakcie obrad interpelacji i zapytań również nie złożono, wobec tego 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.6 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że raport o stanie Powiatu 

Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 334), radni otrzymali do zapoznania się. Raport  

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. Dodała, że zgodnie z wymogami ustawy o samorządzie 

powiatowym artykuł 30 a ustęp od 1 do 7 - raport o stanie powiatu i zasady procedowania 

zostały ogłoszone w Biuletynie Informacji Publicznej Powiatu Świebodzińskiego. Radni 

również otrzymali raport z zachowaniem wymaganych terminów ww. ustawy.  

 

Punkt obrad składać będzie się z dwóch etapów:  

a) debata nad raportem o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok: 

- głosy radnych; 

- głosy mieszkańców; 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania (Druk Nr 

333). 

 

a) debata nad raportem o stanie Powiatu Świebodzińskiego za 2019 rok: 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara otworzyła dyskusję i poprosiła radnych o zabieranie 

głosu do materiału zawartego w druku 334. 

 

Głosów radnych nie było, wobec tego Przewodnicząca Rady Urszula Miara przeszła do 

kolejnego podpunktu obrad – głosy mieszkańców. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara dodała, że w debacie nad raportem o stanie powiatu 

mieszkańcy powiatu mogą zabierać głos. Mieszkaniec, który chciałby zabrać głos w debacie 
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nad raportem o stanie powiatu składa do Przewodniczącego Rady pisemne zgłoszenie zgodnie 

z artykułem 30 a ust. 7  ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym. Do 

tej pory nikt z mieszkańców się nie zgłosił do udziału w debacie nad raportem. Zatem 

Przewodnicząca Rady zamknęła pkt 6 a) porządku obrad.  

 

Po wyczerpaniu podpunktu a) Przewodnicząca Rady przeszła do podpunktu b). 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania (Druk Nr 

333); 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali projekt 

uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu wotum zaufania (Druk Nr 333) wraz z 

materiałami na sesję. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu). Przewodnicząca 

odczytała treść projektu uchwały, następnie stwierdziła kworum (15 radnych) i zarządziła 

głosowanie nad przyjęciem projektu uchwały. 

 

Nad przyjęciem uchwały odbyło się głosowanie jawne imienne, w którym Przewodnicząca 

Rady wyczytywała kolejno z listy nazwiska poszczególnych Radnych, a Radni odpowiadali, 

jaki oddają głos: za, przeciw lub wstrzymujący za podjęciem określonej uchwały. 

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/217/2021 w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego wotum zaufania. Uchwała stanowi załącznik nr 8, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 9. 

 

W trakcie głosowania radny Mieczysław Czepukowicz dodał parę słów komentarza -  

zapoznałem się z tym raportem, jest bardzo obszerny i ktoś dużo czasu poświęcił. Mamy tam 

całe zestawienie wszystkich dróg jakie są w zasobach powiatu. Brakowało mi w tym w tym w 

tym raporcie, taka jedna uwaga. Może to uwzględnić na 2 kadencje, że na czas kadencji były 

wykonywane takie drogi. Taka droga jest zrobiona, taki chodnik jest zrobiony, bo tego tu mi 

brakuje. Powiem, że fajna by była taka ściągawka i dla mieszkańców i dla radnych czy dla 

takich postronnych osób, bo jest to rzecz ważna a raport, moim zdaniem, nie tylko powinien 

zawierać rzeczy, które mamy w zasobach, ale także powinien zawierać to  co zostało 

wykonane, czym byśmy się mogli pochwalić jako radni, jako zarząd i myślę, że taka wola 

uzupełnienia będzie.  

 

Radna Jolanta Starzewska  również w trakcie głosowania dodała parę słów komentarza -  

wzeszłym roku poprosiłam, żeby był opis w tym punkcie, który opisuje wydziały i stanowiska 

Starostwa, pojawił się opis PORW „Pałac” w Przełazach. Prosiłam również, żeby opisać 

działania samodzielnego stanowiska do spraw zarządzania kryzysowego. Rok 2020 był takim 

dosyć trudnym rokiem ze względu na COVID, także jeżeli można by było po całorocznym 

funkcjonowaniu osoby, która działa na tym na tym stanowisku, również zamieścić w 

następnym raporcie krótką informację, w jakich obszarach działała. 

  

Starosta Zbigniew Szumski – Szanowni Państwo! Dziękuję za to głosowanie, za to wotum 

zaufania dla obecnie urzędującego zarządu. Cała ta procedura to jest generalnie mimo 

wszystko jednak cały czas nowość dla nas, stąd może taki przebieg, i tego głosowania i tej 

debaty. Zamierzeniem ustawodawcy jest to taki moment, w którym powinniśmy się 

zastanowić nad tym, w jakiej kondycji jest powiat samorządowy dzisiaj, nie w kontekście 

tylko roku, który minął, ale generalnie jako struktura, która funkcjonuje już 20 lat i ma przed 

sobą bardziej odległą lub krótszą przyszłość. Tutaj można nie mówić nic i skupiać się właśnie 
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nad tym co teraz, albo po prostu bazując na tym jak wyglądał nasz rok ostatni ten 2020, tak 

naprawdę w części i tych punktach dotyczących sprawozdania z realizacji budżetu również 

rozmawiać o tym, co jest dobre i co jest złe, co nam wyszło, co wymaga poprawy. Jeżeli 

chodzi o powiat może i dobrze, że nie wybuchła tutaj i nie wzniecona została jakaś wielka 

dyskusja na temat w ogóle roli samorządu powiatowego w tej naszej strukturze państwowej 

dlatego, że mam wrażenie, iż dobrze byłoby, gdybyśmy przede wszystkim merytorycznie 

dyskutowali o tym na co mamy realny wpływ. Temat generalnie rozgrywa się w sferze 

ogólnopolskiej. Od tego są, że tak powiem mocniejsze gremia, które decydują o tym 

wszystkim. Nie bez wątpienia ta jakby przyszłość samorządu powiatowego tym momencie 

kształtuje się na nowo. Tutaj różne tendencje się ścierają, te doświadczenia, które były z lat 

ubiegłych oraz te doświadczenia, które wynikają na przykład z roku ubiegłego. Także wydaje 

mi się, że ta dyskusja nad kondycją i rolą powiatów to nie tylko powinna trwać na tej sesji 

absolutoryjnej, ale cały czas, bo to jednak stanowimy pewną wspólnotę. Zarządzamy dobrem 

publicznym dla mieszkańców, którzy tutaj żyją i ja tam Jestem zwolennikiem takiej dyskusji, 

która będzie wskazywała te lepsze rozwiązania i takie rozwiązania, które poprawiają 

rzeczywistość. Będzie czas, będziemy dyskutować. Już dziękuję bardzo za wotum zaufania i 

za ten głos.  

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara – dziękuję, ja całemu Zarządowi gratuluję. 

Proszę Państwa! To, że nie ma zbędnej dyskusji, czyli krytykanctwa świadczy o tym, że 

Państwo bardzo wydajnie pracujecie w okresie międzysesyjnym, zdaję sobie sprawę i czytam 

protokoły, jak ogromna jest dyskusja i jaka troska, bo przecież mizeria finansowa powoduje, 

że Państwo będziecie zawsze się zastanawiali, dyskutowali, dlaczego ta złotówka została 

przesunięta w lewo, a nie na prawo czy odwrotnie. Dziękuję Państwu bardzo serdecznie stąd i 

my nie musimy, ja nie muszę zwoływać sesji nadzwyczajnych, bo praca jest niezwykle 

konstruktywna, za to Państwu gratuluję i jednocześnie dziękuję w imieniu Radnych, a także w 

imieniu chyba całego społeczeństwa, które wybierając nas na to stanowisko, liczyło na naszą 

solidną pracę w tym Państwa jako Zarząd. Dziękuję bardzo. 
 

Ad.7 

Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego 

za 2020 rok: 

a) zapoznanie się z: 

- sprawozdaniem rocznym z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok 

(Druk Nr 309);  

- sprawozdaniem finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 332); 

- opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 319); 

- informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 

grudnia2020 roku (Druk Nr 308); 

b) odczytanie opinii komisji stałych i komisji rewizyjnej Rady Powiatu; 

c) dyskusja; 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok 

(Druk Nr 335). 

a) 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że sprawozdanie roczne z wykonania 

budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 309) zostało przesłane Radnym 

oraz Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Zielonej Górze w ustawowym terminie i było ono 

przedmiotem obrad poszczególnych komisji stałych Powiatu Świebodzińskiego. 

(Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10 do protokołu) Dodała, że dyskusja przewidziana jest 
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w ppkt. c. Pytań i uwag nie zgłoszono do tego sprawozdania, wobec tego Przewodnicząca 

Rady stwierdziła, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się ze sprawozdaniem 

rocznym z wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 309).  

 

Przewodnicząca Rady przeszła do następnego podpunktu tj. zapoznania się ze sprawozdaniem 

finansowym Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 332). (Sprawozdanie stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu) Dodała, że sprawozdanie to było również przedmiotem obrad 

poszczególnych komisji stałych Powiatu Świebodzińskiego. Zapytała, czy do tego 

sprawozdania są jeszcze jakieś dodatkowe pytania.  

 

Radny Mieczysław Czepukowicz - Na ostatniej Komisji Budżetowej pytałem się o odroczenie 

składek ZUS u, o umorzenie składek ZUS u dla naszych jednostek. I faktycznie pani Dorota 

Karbowiak mi wskazała na ostatniej stronie, ale to analizując te wszystkie jednostki, jakie to 

są kwoty i jakie to były umorzenia? Nasunęły mi się takie pytania, może czegoś nie 

rozumiem, ale proszę mi odpowiedzieć, dlaczego niektóre jednostki mają składki ZUS-u 

odroczone, bodajże to jest chyba SOSW miał zapłacić VAT 2021 roku chyba styczeń luty jak 

dobrze pamiętam, a inne na przykład jednostki mają umorzone 100%? I chyba nasz CUW, 

który powstał, jak się nie mylę, to jest tylko umorzenie na wysokości 50%. Dlaczego takie 

rozbieżności są, jakby mi ktoś mógł to wytłumaczyć? Dziękuję. 

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak - jeżeli chodzi o umorzenia w ubiegłym roku dotyczące 

składek ZUS zakwalifikowane jednostki, które mogły skorzystać z tej pomocy, to były 

jednostki, które miały ograniczoną liczbę pracowników, także nie każda jednostka mogła się 

ubiegać, w tej chwili nie przytoczę dokładnych parametrów, które jednostki spełniały, ale w 

naszym przypadku były to jednostki, które miały mało ludzi zatrudnionych, stąd te duże 

jednostki typu szkoły nie mogły skorzystać z ulg, jeżeli chodzi o tą tarczę kryzysową. 

Natomiast jeżeli chodzi o odroczenie terminu płatności ZUS-u na przyszły rok w przypadku 

Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego wiązało się to z tym, że wypłaty 

wynagrodzeń w ubiegłym roku przekroczyły przekraczały plan finansowy. Stąd jednostka 

wystąpiła o odroczenie terminu płatności ZUS u na bieżący rok i w tym roku te zobowiązania 

zostały zapłacone. Dziękuję. 

 

Więcej pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada 

Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się ze sprawozdaniem finansowym Powiatu 

Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 332) i przeszła do kolejnego podpunktu tj. 

zapoznanie się opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poprosiła Skarbnika Powiatu o przedstawienie tej 

opinii.  

 

Skarbnik Powiatu Dorota Karbowiak odczytała uchwałę Nr 217/2021 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 26.04.2021r. o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 319) zgodnie z 

załącznikiem nr 12 do protokołu. Opinia jest pozytywna.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara podziękowała Pani Skarbnik za odczytanie opinii i 

stwierdziła, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 26.04.2021r. o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Powiatu Świebodzińskiego za 2020 rok (Druk Nr 319) a następnie przeszła do kolejnego 

podpunktu tj. zapoznanie się z informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu 
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Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 2020 roku (Druk Nr 308). (Informacja stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu) Wyjaśniła, że Zarząd Powiatu złożył tą informację do 

zapoznania się w ustawowym terminie i była ona przedmiotem obrad Komisji stałych, na 

których nie zgłoszono żadnych wątpliwości. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz - Pani Przewodnicząca! Tak się składa, że na ostatniej 

Komisji Budżetowej uczestniczyłem zdalnie, połączenie było słabej jakości i nie wszystkie 

odpowiedzi do mnie docierały, w szczególności te od pana Starosty. Dlatego chciałbym 

powtórzyć moje pytanie, które mnie najbardziej nurtuje z tej informacji, bo nie ukrywam, że 

informacja jest bardzo, bardzo obszerna. I tak, wiemy wszyscy doskonale, że w skład powiatu 

wchodzi 6 gmin i na tych gminach mamy drogi, razem mamy 412 kilometrów. Ja mam takie 

pytanie, powtórzę jeszcze raz to, co mówiłem na Komisji Budżetowej, żebym był dobrze 

zrozumiany, chodzi mi o stolice gmin, jeżeli były tam, bo nie we wszystkich stolicach gmin  

były wykonywane drogi, ale w stolicach gmin, w których były wykonywane drogi, czy będą 

wykonywane drogi i już ten okres gwarancji minął, albo mija, czy nie mógłby Zarząd podjąć 

negocjacji o przekazanie tych dróg, żebym był dobrze zrozumiany. Mnie interesują tylko 

stolicę gmin, nie interesują mnie drogi poza daną miejscowością i tyle, bo kiedyś były takie 

dyskusje. I nie ukrywam, że nie interesuje mnie drogi niezrobione, mnie interesują drogi tylko 

i wyłącznie zrobione. Tyle dziękuję. 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono żadnych pytań do przedstawionej informacji. Wobec tego 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Powiatu Świebodzińskiego zapoznała się z 

informacją o stanie mienia komunalnego Powiatu Świebodzińskiego na dzień 31 grudnia 

2020 roku (Druk Nr 308). Po wyczerpaniu podpunktu a) Przewodniczący Rady przeszła do 

podpunktu b). 

 

b) odczytanie opinii komisji stałych i komisji rewizyjnej Rady Powiatu; 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poprosiła poszczególnych Przewodniczących Komisji 

stałych i Komisji Rewizyjnej o odczytanie opinii. 

 

Przewodnicząca Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu Jolanta Starzewska 

odczytała pozytywną opinię Komisji Edukacji, Spraw Społecznych, Kultury i Sportu Rady 

Powiatu Świebodzińskiego z dnia 14 czerwca 2021 r. zgodnie z załącznikiem nr 14. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego Krzysztof Warcholik odczytał 

pozytywną opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Regionalnego Rady Powiatu 

Świebodzińskiego z dnia 11 czerwca 2021 r. zgodnie z załącznikiem nr 15. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Alojzy Jokiel odczytał pozytywną opinię Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego z dnia 2 czerwca 2021 r. zgodnie z załącznikiem 

nr 16. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara podziękowała za przedstawienie opinii i przeszła do 

kolejnego podpunktu obrad. 

 

c) dyskusja; 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara otworzyła dyskusję.  

 

Starosta Zbigniew Szumski - Pozwolicie Państwo, że parę słów wprowadzenia do tej dyskusji. 

Oczywiście to takie myśli na temat tego wszystkiego, co się wydarzyło pod względem 
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finansowym i organizacyjnym w mijającym 2020 roku, bo materiał, który Państwo 

otrzymaliście i w raporcie o stanie powiatu i te materiały dotyczące samego sprawozdania 

obrazują to, co się działo w liczbach i skrótach często myślowych, natomiast parę, jakby 

takich refleksji nad tym wszystkim myślę, że by się przydało. Rok to był niezwykły, do tej 

pory w swojej karierze samorządowej nie miałem do czynienia z tak długim okresem 

zarządzania nie tylko finansami, ale też i całą strukturą w warunkach skrajnie odmiennych od 

tego, do czego byliśmy dotychczas przyzwyczajeni. Zdarzały się oczywiście sytuacje 

kryzysowe wcześniej trwające jeden dzień, 2 dni, tydzień, no ale cały prawie rok, bo w marcu 

zaczął się ten okres pandemiczny. Ja może nie chciałbym już nawiązywać do tych wszystkich 

złych rzeczy, które się wydarzyły i tego całego bagażu niedobrych zjawisk, niepokojów, 

strachów, chorób, tego wszystkiego złego, co się wydarzyło, no bo Państwo tego też 

doświadczaliście, byliście świadkami. O tym należy pamiętać i należy wyciągać wnioski, ale 

ten czas, to właśnie czas wniosków i generalnie zastanowienia jak te nasze struktury 

władztwa publicznego funkcjonują w czasach właśnie takich nadzwyczajnych, co należy 

poprawić, co należy zmienić? Oczywiście numer 1 pandemia koronawirusa i tutaj na pierwszy 

plan wysuwała się kwestia zarządzania kryzysowego. Ten rok w zasadzie potwierdził to, co 

było mówione przez wiele, wiele lat, że ustawa o zarządzaniu kryzysowym musi ulec 

zmianie, że tak jak każda służba mundurowa działa na zasadzie pewnego schematu 

pionowego, tak również tutaj musi być jasno określone kto za to odpowiada i mniej, że tak 

powiem tych elementów współdziałania i mętnego określenia, gdzie na jakim poziomie jakie 

sprawy powinny być załatwiane. Ja się nie dziwię, że w wielu przypadkach na różnych 

poziomach myśmy szczególnie w pierwszym pół roku uczyli się kto za to odpowiada, bo tak 

naprawdę przez kilkanaście lat tworzyliśmy różne plany zabezpieczenia kryzysowego, ale one 

nigdy nie były realizowane i teraz nastąpiło w bardzo szybkim okresie. To zarządzanie 

kryzysowe myślę, że na właściwe w tych naszych strukturach i oczywiście też i w planowaniu 

finansowym. Ten rok pokazał parę rzeczy, które są dla nas tak naprawdę bardzo ważne jako 

dla struktury publicznej, a które do tej pory były mało dostrzegane, bo cały czas mówiliśmy o 

tym, że należy się szacunek ludziom starszym, że my jako struktura powiatowa musimy 

zadbać o ludzi starszych, między innymi naszych pensjonariuszy domów pomocy społecznej. 

Pamiętacie Państwo, jak trudno znaleźć było do tej pory środki finansowe na funkcjonowanie 

tych dps-ów i wieczne było narzekanie na to, że pracujące tam osoby zarabiają za mało. Stąd 

duża fluktuacja kadr i tak samo bardzo ciężko było uzyskać środki finansowe na 

modernizację, przebudowę, dostosowanie do standardów tych domów pomocy społecznej. No 

i nagle w czasach pandemii się okazało, że opieka nad tymi ludźmi starszymi to już nie tak 

naprawdę tylko i wyłącznie podawanie leków i zadbanie o ich codzienne potrzeby, ale tak 

naprawdę walka o ich życie i tutaj należą się duże słowa uznania dla dyrektorów i załóg 

domów pomocy społecznej. Okazało się w tym okresie, że znalazły się środki i to rządowe, 

ale też z Unii na wsparcie finansowe dla pracowników domu pomocy społecznej i na 

zabezpieczenie potrzeb związanych z epidemią, czyli jednak środki unijne można było 

kierować do domów pomocy społecznej. Tak samo pamiętacie Państwo od lat artykułowany 

problem pielęgniarek, które źle zarabiały. Ciężko je było zatrudnić w domach pomocy 

społecznej, bo Narodowy Fundusz Zdrowia nie przyznawał się do nich, natomiast w domach 

pomocy społecznej one nie miały takiego statusu jak pielęgniarka w ochronie zdrowia i po 

prostu zarabiały też grosze. No i nagle też się okazało, że w czasach pandemii możliwe jest 

jednak wsparcie finansowe z Narodowego Funduszu Zdrowia dla tych pielęgniarek, nagle się 

one znalazły, także o tym, co się zdarzyło należy pamiętać w momencie, kiedy już wrócimy 

do normalnej rzeczywistości i ta batalia o domy pomocy społecznej w pierwszej połowie roku 

zakończyła się sukcesem. Ja przypomnę, że wsparcie dla DPS- ów ze środków rządowych, 

NFZ- u i  tych programów unijnych, dystrybuowanych przez Urząd Marszałkowski, Egida i 

Remedium, to prawie 1.400.000 zł. Także to są naprawdę bardzo porządne i fajne pieniądze. 

Upadły dotychczasowe schematy wsparcia unijnego narzucane nam przez samorząd 
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województwa lubuskiego, który twierdził, że na DPS-y nie można tych pieniędzy kierować. 

Jednak można ,się okazuje, musi przyjść epidemia, żeby zweryfikować jakieś tam przyjęte u 

nas wytyczne. Zobaczcie Państwo, że wsparliśmy też kwotą prawie 94.000 zł szpital 

niepubliczny. I te szpitale niepubliczne również już w tym roku zostały wsparte przez 

samorząd wojewódzki kwotą 500.000 zł, które to środki poprzez zakupy powiatowe 

przeznaczone zostaną na sprzęt i ten sprzęt zostanie użyczony dla szpitali. To jest bardzo 

ważne dlatego, że decydenci na różnych poziomach zdali sobie sprawę, że szpitale 

niepubliczne realizują dokładnie tą samą misję co szpitale publiczne, tylko, że w szpitalach 

niepublicznych  takich jak Świebodzin liczy się pieniądze, żeby leczyć ludzi, to nie tylko 

trzeba czuć misję, ale też trzeba mieć pieniądze i u nas się liczy te pieniądze. Natomiast w 

bardzo wielu jeszcze publicznych SPZOZ-ach realizuje się misję bez względu na pieniądze i 

na Wszystko. I także takie myślenie o tym, że życie ich i serwowanie hasłem, że dobro 

pacjenta jest najważniejsze, ich życie jest bez ceny. Owszem, to są klucze, wytrychy, ale do 

tego trzeba dodać, że zdrowie i życie jest bezcenne, ale leczenie kosztuje i trzeba 

odpowiedzialnie się z tym mierzyć i wydaje mi się, że tutaj dużą rolę nasza grupa Nowy 

Szpital odegrał  podczas tej pandemii i warto było te pieniądze na nich dlatego, że nie dość, że 

byliśmy w którymś momencie też szpitalem covidowym, to tam były takie momenty, gdzie 

inne szpitale nie chcą. Także padła kolejna bariera w tym województwie do tej pory, która 

istniała, czyli finansowania przez samorząd wojewódzki także ze środków unijnych szpitali 

niepublicznych. Bo też jesteśmy ewenementem. Bogactwem naszego województwa jest to, że 

mamy wszelkie możliwe rozwiązania szpitalnictwa na wyciągnięcie ręki i kręcą się dobrze i 

źle. Różne szpitale w różnej strukturze własnościowej i to jest bogactwo tego województwa. 

To jest jego doświadczenie i szpitale muszą być traktowane na równi, a nie na zasadzie takiej, 

że ten, kto ma dostęp do największych pieniędzy, to swoje złe zarządzanie jest w stanie w 

każdej chwili zasypać tym worem pieniędzy. Powiem Państwu tak. Żeby nie ta pandemia, to 

my byśmy chyba tyle sprzętu komputerowego nigdy w tą naszą całą strukturę nie wpuścili. 

No tutaj wsparcie rządowe i dla szkolnictwa i wsparcie tych dzieciaków, które są w pieczy 

zastępczej, i w rodzinach, i w domach spowodowało to, że ten komputer z racji konieczności 

no stał się powszechnie dostępnym. Tak samo mieliśmy przecież w Starostwie. Nie dość, że 

trzeba było nieco winny sposób organizować tą samą pracę, to również zakupić ten sprzęt 

internetowy. W moim przekonaniu jakby samorządowca od lat ten trudny czas, trwa 

oczywiście dyskusja czy dobrze zarządzano tym państwem odpowiedzialnym za walkę z 

epidemią, czy źle, ja patrzę tylko i wyłącznie z perspektywy mojej działki. To to rozwiązanie, 

które zostało zastosowane zostało, czyli wsparcie inwestycyjnych działań w samorządach, to 

jest rozwiązanie dobre dlatego, że te pieniądze inwestycyjne, które przyszły, między innymi 

dostaliśmy je na budowę mostu w Boleniu, te pieniądze czekają na wykorzystanie w 

ogólniaku, zrobiliśmy też dzięki tym pieniądzom system bezpieczeństwa pożarowego w 

ogólniaku. Te pieniądze nam zwolniły w ubiegłym roku nasze własne środki i mogliśmy je 

przeznaczać w tym trudnym czasie na wydatki bieżące aby zapewnić funkcjonowanie w 

stabilny tej struktury.  Oczywiście należy zwrócić uwagę, że ubiegły rok był trudny pod 

względem kadrowym dlatego, że gdyby nie wsparcie ze środków zewnętrznych, to sytuacja 

kadrowa na przykład w domach pomocy społecznej czy w domach dziecka mogłaby być 

bardzo różna, bo ludzie w różny sposób reagują na niebezpieczeństwo i tutaj te regulacje 

płacowe. Dzięki temu, że mieliśmy środki zewnętrzne na inwestycje, mogliśmy bieżące 

wykorzystać na podniesienie płac. Tak samo błędną informację podaliśmy na Komisji. 

Regulacje płacowe także były w Starostwie, bo fluktuacja w tym momencie kadr jest taka, że 

po prostu musimy reagować. Muszę się odnieść do tego, że jednak to podwyższanie 

najniższej pensji powoduje to, że my w administracji nie nadążamy za poziomem płac i 

dzisiaj tak naprawdę ja jako samorządowiec przyzwyczajony od lat do tego, że jak się 

najbardziej oszczędza na tej administracji i wyciska się z niej ile się tylko da, to to już jest 

trochę niebezpieczne myślenie dlatego, że jeżeli nie zadbamy o ludzi, to będziemy mieli 
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kłopot z dobrym inżynierem zatrudnionym w wydziale budownictwa, nie będziemy mieli 

geodetów w geodezji i nie będziemy mieli dobrych finansistów wydziale finansowym, też o 

tym też należy pamiętać. Jak w domach pomocy społecznej pielęgniarkom się nie zapłaci 

dobrych pieniędzy, to nie będzie miał kto podawać leku. Także tutaj się generalnie bardzo 

dużo zmienia. To mniej więcej tyle, no generalnie rzecz biorąc spłacamy to zadłużenie, 

wreszcie wychodzimy z tych zobowiązań związanych z pożyczką z Ministerstwa Finansów z 

tym, co tąpnęło budżetem w 2014 czy 2015 roku, ale to jest zamierzone działanie zarządu, 

żeby sobie poczyścić przedpole na najbliższe lata, gdzie myślę takim kluczowym jakby 

elementem wiodącym powinno być przeprowadzenie tych oczekiwanych zasadniczych 

inwestycji na terenie gmin dotyczących tych dużych ciągów komunikacyjnych. No typu, na 

przykład Mostki – Przełazy, na których realizacji czekaliśmy kilkanaście lat. To może tyle na 

początek. Dziękuję bardzo. 

 

Radny Michał Motowidełko - Pani Przewodnicząca! Panie Starosto! Ja może jeszcze tak w 

formie pewnego uzupełnienia i też tak jak Pan Starosta nie chciałbym wracać do tych spraw 

problematycznych. Wszyscy byliśmy nimi dotknięci, o pandemii mówić nie będę, chciałbym 

powiedzieć za to kilka słów na temat tych procesów inwestycyjnych i tych środków 

zewnętrznych, które i w ubiegłym roku, bo trochę będę tak miksował ubiegły rok z 

początkiem roku 2021 udało nam się pozyskać, głównie w odniesieniu do środków 

centralnych, rządowych i chciałbym właśnie zwrócić uwagę na ten pozytywny aspekt i 

przypomnieć choćby pierwsze środki, którymi zostaliśmy obdarzeni. To jest rządowy 

Fundusz Inwestycji Lokalnych. To był jeden mln zł z czego udało nam się zrobić między 

innymi most w Boleniu i wdrożyć inwestycje przeciwpożarowe w Liceum 

Ogólnokształcącym. Warto też zaznaczyć, bo to była pierwsza transza tego rządowego 

funduszu, do którego dostęp dostawały wszystkie jednostki samorządu terytorialnego 

obligatoryjnie. Później były konkursy. Warto wskazać, że w tej 2 transzy tego FIL-u udało 

nam się pozyskać kolejne 2 miliony złotych. Pieniądze zostały przeznaczone na 

termomodernizację, na wymianę okien, bardzo długo wyczekiwana inwestycja i przez 

mieszkańców Świebodzina i w ogóle przez mieszkańców całego powiatu, wszystkich tych, 

którzy do LO uczęszczali, uczęszczają zapewne uczęszczać będą. Duże środki trafiły do nas z 

Funduszu Dróg Samorządowych. Teraz ten fundusz zmienił swoją nazwę, ale były to takie 

inwestycje, które udało nam się wykonać między innymi w zeszłym roku. Ulicę Kolejową to 

skończyliśmy w tamtym roku. W tym roku jest to Koźminek –Kręcko pierwszy etap. Miejmy 

nadzieję, że w przyszłym roku będziemy składać wnioski na kolejny. Jest to droga Mostki- 

Przełazy, pierwszy kilometr już wykonany, w tym roku dostaliśmy środki na kolejny odcinek 

tej drogi do samych Przełaz, bardzo potrzebna inwestycja 20-30 lat nic tam nie było robione. 

Myślę, że na pewno zadowolenie mieszkańców będzie dosyć duże. Jest jeszcze inwestycja 

Wilkowo –Borów-Ołobok. W tym roku pierwszy etap od Wilkowa do Borowa, też to, co 

mówił Starosta, ważna inwestycja długo wyczekiwana. Dofinansowanie, jakie otrzymaliśmy z 

Urzędu Wojewódzkiego ze środków centralnych do DPS ów mówił już Starosta. Warto też 

przypomnieć o zakupie komputerów. O ile pamiętam, było to ponad 50 sztuk. Komputery 

trafiły do szkół średnich, do rodzin zastępczych, do domów dziecka. No i to są głównie te 

środki, które w zeszłym roku na przełomie roku 2020/21 trafiły do naszego powiatu. W mojej 

ocenie to jest olbrzymia pomoc. Oby tak dalej. Przy okazji chciałbym podziękować również 

Wojewodzie Lubuskiemu Panu Władysławowi Dajczakowi, który zawsze tutaj spogląda na 

nasz powiat z taką sympatią i wspiera te wszystkie możliwe inwestycje. Przy okazji jeszcze 

chciałbym podziękować pracownikom odpowiedzialnym za wdrażanie tych projektów, za 

pisanie wniosków i za rozliczanie. Dziękuję serdecznie. Oby tak dalej. Myślę, że pomijając 

sprawy pandemiczne, jeżeli rozchodzi się o sprawy inwestycyjne i finansowe jest dobrze, jak 

to mówi klasyk - będzie jeszcze lepiej. Dziękuję serdecznie. 
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Radna Alicja Hoppen-Anyszko - Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Jeszcze 

korzystając z okazji chciałam serdecznie podziękować za udzielone wotum zaufania dla 

zarządu powiatu i tak, już zostało to powiedziane, staramy się naprawdę równo dzielić te 

niewielkie środki, które mamy do dyspozycji. One tak, jak mój poprzednik powiedział, są 

ostatnio faktycznie bardzo mocno zasilane z budżetu państwa, ale przede wszystkim chciałam 

zwrócić uwagę na bardzo ważny aspekt działalności powiatu, a mianowicie współpracy 

pomiędzy powiatem a gminami. Doskonale Państwo wiecie, że od lat, gdyby nie ta 

współpraca, nigdy nie udałoby nam się zrealizować wielu inwestycji. Inwestycje 

najkosztowniejsze dla powiatu - przede wszystkim drogi, chodniki, nigdy powiat by nie 

wybudował, by nawet nie mógł aplikować o środki zewnętrzne, gdyby nie pomoc gmin. I ta 

współpraca, która się układa nam, jak na razie uważam świetnie, za to też dziękuję Państwu 

Radnym, Radzie Powiatu za przychylne traktowanie wszelkich uchwał, które często są 

wprowadzone bezpośrednio na sesję, ponieważ akurat coś się urodziło, jakieś zadanie jest, 

jakaś potrzeba szybkiej reakcji. Także dziękuję się za to, że Państwo jak Wy wspieracie, to 

widzicie też potrzebę tej współpracy. Teraz tak duże pieniądze zostały z powodu pandemii 

przekazywane samorządom. Ta współpraca jest bezwzględnie potrzebna. Jest nam potrzebna 

po to, żeby udało nam się wspólnie realizować dużo inwestycji, ale też powiatowi. Dzięki tej 

współpracy pozostają środki na inne inwestycje, na inwestycje w oświacie, ponieważ tutaj już 

niestety powiat sam musi to realizować, dlatego też tutaj dziękuję za przychylne spojrzenie, 

za to, że Państwo doceniacie też tą współpracę z gminami i myślę, że staniemy, musimy być 

ponad podziałami politycznymi, jakimikolwiek podziałami, my jesteśmy dla mieszkańców, 

dla mieszkańców powiatu Świebodzińskiego, czyli mieszkańców 6 gmin, bo to dla nich 

wykonujemy te drogi, chodniki, remontujemy szkoły i no i działamy. Dziękuję za te 

wszystkie uchwały, te porozumienia, które Państwo akceptujecie jednogłośnie bez często 

żadnych głosów sprzeciwu. Dziękuję.   

 

Radny Mieczysław Czepukowicz - A ja się odniosę tylko i wyłącznie do roku 2020. Każda 

inwestycja, która została wykonana, cieszy. Nie ukrywam, że najbardziej cieszy zakończenie 

przebudowy ulicy Kolejowej i Sulechowskiej, które trwało długi czas, bo to były 3 takie 

ważne etapy. Mamy skończoną inwestycję. Powiem tak, jest tam parę mankamentów w tym 3 

etapie, ale to już nie będę do tego wracał, bo to są drobne rzeczy, które będzie można 

eliminować no chyba w okresie gwarancyjnym, czyli chyba po roku czasu. Fajnie się stało, że 

powstała ścieżka rowerowa Świebodzin - Grodziszcze, rodziło to się w bólach, bo Też  

inwestycja, która została wykonana, a też tak była przedłużana, odkładana, to jest droga 

powiatowa w Nowym Dworku, tamto skrzyżowanie, które zostało przebudowane, też było 

tam dla nich uciążliwe, bo pamiętam, jak mnie odwiedzał pan Sołtys, ale udało się zrobić,  

pogratulować. Budowa chodnika w miejscowości Łagów, też niebezpieczny, to się udało 

zrobić i słynny most na drodze Szczaniec -Dąbrówka w Boleniu też został zrobiony. To chyba 

takie większe inwestycje, które wymieniłem. Oczywiście tam jest chyba 6 czy 7 chodników. 

Tam było do bloków w Sieniawie, w Węgrzynicach, bodajże chyba w Podłej Górze, Szczańcu 

i chyba Zbąszynku, te wszystkie rzeczy są niezbędne i dobrze. Oczywiście zawsze będziemy 

mówić, że to jest mało. Wiele rzeczy jeszcze zostało odłożonych na półkę, jeszcze czeka na 

swoją realizację i myślę, że będzie. Nie ukrywam, że każda wykonana inwestycja to mnie 

bardzo cieszy, bo akurat moim takim konikiem są te właśnie inwestycje drogowe, ale też się 

odniosę i powiem też  parę rzeczy, które mi się nie podobają, które były, bądź znalazły się w 

tym budżecie, bo uważam, że to można było odłożyć w czasie. Takie jest moje zdanie. 

Odniosę się do zakupu samochodu skody kamiq  za chyba 96 tys.  Uważam, że można było to 

odłożyć i można było tego nie kupować, bo mam tu Panie Starosto, do Pana mam wielkie 

pretensje, bo argumentując Pan na Komisji Budżetowej, jak ustalaliśmy zakup tego 

samochodu mówił Pan głośno i wyraźnie, że nie będzie Pan narażał kierującego i pasażerów 

na utratę życia, czy i tam ta skoda stara nie powinna się znajdować i nie powinna jeździć, 
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powinna być skasowana, oddana na żyletki. Ale coś się stało. Nie rozumiem tego i trudno mi 

to zrozumieć, że stara skoda jest ujeżdżana, z której korzysta Pan Wicestarosta i argumentując 

mi tam chyba bodajże na jakiejś Komisji czy na sesji, bo o to pytałem, drążyłem że ta skoda 

może jeździć do 50 km. Nie ma takiej opcji, żadna stacja diagnostyczna nie wyda takiego 

zezwolenia i o to mam największe pretensje. Niech Pan zrobi z tą starą skodą porządek, albo 

ją skasuje, bo jeżeli już jest ta nowa, to już trudno, mleko się rozlało, niech ona służy dla 

powiatu i dla Pana i dla wszystkich pracowników. Druga sprawa, co mi się też nie podoba i to 

też głośno krzyknę, to jest wydział promocji. Kupujemy jakieś sprzęty, aparaty fotograficzne, 

notebooki. Tamta Pani, która jest zatrudniona, ja nie widzę tego tak dużo i uważam, że ten 

temat mógł być też odłożony. Uważam, że pani Rybczyńska sprawiała i robiła to dobrze. 

Także te pieniążki można było wydatkować w inny sposób i na co innego. Tym bardziej, że 

dopadła nas pandemia i tutaj jest też porażka. Nie będę obwiniał tylko zarządu, ale może i 

niektórzy radni też powinni uderzyć się w piersi. Strata Pani Naczelnik Wydziału Dróg 

Marzeny Kościukiewicz, nieoceniony pracownik, zresztą świebodzinianka, „tubylec”. 

„Tubylec”, to jest zawsze ta osoba, która patrzy na to miasto innym spojrzeniem, ona wie 

kiedy, co, jak i gdzie. Tego brakuje ludziom z zewnątrz, którzy tutaj są, piastują takie 

stanowiska. Szkoda, szkoda i jeszcze raz szkoda i nie będę  o tym mówił. Tutaj mam też 

prośbę, a właściwie taki apel do zarządu - Uchwała chyba numer 20- 29 z 2019 roku chyba z 

lutego, myśmy tam podjęli taką uchwałę dotyczącą harmonogramu remontów na naszą 

kadencji i prosiłbym, albo ją uaktualnić, albo ją cały czas, żeby ona była też i że tak powiem z 

niej wychodziło, te wszystkie drogi chodniki, żeby nie były też pomijane, bo gro tam rzeczy 

jest zrobionych, czyli dokumentacja, która leży i czeka. I teraz, żeby nie przedłużać, bo dużo 

rzeczy już było powiedziane, powiem o samym konstruowaniu budżetu. Znaczy może nie 

konstruowanie, ale omawianiu tego budżetu. Jak, sam nie wiem, czy Państwo zobaczyliście, 

ale tego materiału właśnie nas na sesję, na komisje jest ogrom, nie wszystko można ogarnąć. 

Mi też było bardzo ciężko wszystko ogarnąć, bo to wydrukować, to jest ze 100, 50, 80 stron,  

to jest bardzo dużo. Jeszcze to przeanalizować, także mój apel Panie Starosto do Pana, żeby 

tak właśnie jak Pan tutaj ten wywód chwilę temu mówił na temat, żeby ktoś powiedział 

finansach, przede wszystkim każdego interesuje, jaka jest subwencja oświatowa, jakie są 

zadłużenia, co spłaciliśmy, w takich 4 zdaniach, jakaś tam nie wiem, czy osoba z wydziału 

finansowego, bo mamy dobrych ludzi i oni wiedzą co radnych interesuje. Tak samo o 

inwestycjach, tak samo oświacie można było parę słów powiedzieć, ja nie mówię, żeby 

opowiadać wszystkie te wypisy, pisanki, bo ja sam się gubię, chociaż niby wydawało mi się, 

że się znam, muszę dopytać panią Skarbnik i marnuję czas, bo naprawdę, ale można było to 

tak, że tak powiem tak troszeczkę do tego podejść, nie zostawiać nas samych radnych, 

żebyśmy wertowali, bo naprawdę nie ukrywam, że jest ciężko, mi jest ciężko, gdzie 

wydawało mi się, że się znam, taki apel. I na koniec Panie Starosto ja jestem może tą osobą, 

która zawsze patrzy inaczej i życzę tak dalej, tyle i dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara - Dziękuję uprzejmie. Proszę Państwa,! Rzeczywiście 

mówione było o wielu jednostkach. Ja chciałam jeszcze podkreślić rolę szkół i no 

niedofinansowania pracy tych szkół, a przede wszystkim inwestycji, ale także i mizeria jest w 

zakresie płac w szkołach, mamy nauczycieli doświadczonych, to rzeczywiście procentuje, jest 

bardzo fajnie, natomiast brakuje tej kadry technicznej w szkołach. Mam na myśli warsztaty 

szkolne i tutaj też musimy pomyśleć, aby finansowanie szkół się poprawiło. Proszę Państwa 

też opieka zdrowotna, fantastycznie spółka Know How Nowy Szpital spełniła się, ogromne 

podziękowania i ukłony wobec Pani Prezes Wiesławy Cieplickiej. Wczoraj na dyżurze 

gościłam grupę mieszkańców Świebodzina, ale także i był syn zamieszki pana, który domu 

dziennego pobytu Homini jest codziennie, ten pan jest z Krakowa i ta rodzina jest bardzo 

zadowolona z opieki. Przyjechała też pani z Zamościa, która ma ojca w Świebodzinie. Bardzo 

fajnie kadra pracuje, są różne jednostki chorobowe, ten dom Homini akurat opanowuje te 
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najcięższe przypadki. Funkcjonuje już dom dziennego pobytu przy OPS-ie, jest to jednostka 

gminna, jest to dom bardzo fajnie  pracujący, ale jakby nastawiony na większą aktywność dla 

ludzi z różnymi schorzeniami, także warto by było kontynuować pracę tego domu dziennego 

pobytu Homini, bo w tej chwili z założenia i jakby posiadanych funduszy może funkcjonować 

do końca roku. Ja myślę, że ten temat wróci.  

 

Radna Jolanta Starzewska - jak tylko chciałam podzielić się swoją refleksją dotyczącą 

wypowiedzi pana radnego Motowidełko, że to wsparcie covidowe, które otrzymaliśmy od 

rządu na komputery, na jednostki, instytucje, DPS- y nie, to nie było jakąś specjalną zasługą 

zarządu czy radnych, jeżeli chodzi o starania i pozyskanie tych środków, bo uważam, że była 

to konieczność i obowiązek rządu wobec obywateli w sytuacji pandemii. Takie wsparcie 

uzyskały wszystkie samorządy i wszystkie instytucje, które tej pandemii uległy, kraj był 

można powiedzieć, stanie nie nadzwyczajnym, bo nie został ogłoszony, ale bardzo trudnym i 

myślę, że te środki były takim normalnym działaniem dla wsparcia bardzo trudnej sytuacji. 

Natomiast doceniam starania zarządu i radnych, którzy są w zarządzie, na drogi świetnie, 

cieszę się, że udało się uzyskać dzięki specjalnym zabiegom i pana Starosty i koalicjantów u 

wojewody na te drogi, które czekają bardzo długo na swoją renowację, tak, że to jest mój głos 

w dyskusji. Oczywiście jestem za absolutorium dla zarządu, nasza współpraca radnych tak 

zwanych opozycyjnych, śmiejemy się z tej opozycji, bo my nie jesteśmy sejmikiem 

wojewódzkim, nie prowadzimy ze sobą wojen, życzę Panu Staroście i całemu Zarządowi 

owocnej pracy i pozyskiwania kolejnych środków na drogi i inne na instytucje w naszym 

powiecie. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara – pani Radna Starzewska, no nasuwa się zasada jak ja, 

to dobrze, jak oni to niekoniecznie. Proszę mi wierzyć, że naprawdę trzeba było wiele 

wysiłku, bo tak jak śledzę pracę Państwa radnych z racji swoich obowiązków służbowych, tak 

i zapoznaję się z pracą Zarządu na bieżąco, to jest zobrazowane, jakie trzeba było dokumenty 

sporządzić, gdzie trzeba było napisać. Proszę mi wierzyć, to nie tak łatwo jak się wydaje. Ja 

mam zdanie, że Zarząd naprawdę efektywnie pracuje, często się wspierają. Na szczęście 

wynik jest zarówno dla nas radnych no oczekiwany, bo nie musimy zwoływać jakichś 

nadzwyczajnych sesji, nie musimy interweniować. Ja jeszcze przy okazji podkreślę mądrość 

naszego społeczeństwa Powiatu Świebodzińskiego. Proszę mi wierzyć, wiele razy mogliby 

hałasować, tupać, pisać paszkwile, nawet wszyscy godnie się zachowują. Dobrze, że 

przeszliśmy dosyć łagodnie  ten okres względnego spokoju, ale to względnego. 

 

Radny Michał Motowidełko – Pani Przewodnicząca, odniosę się do  słów pani radnej 

Starzewskiej, głównie do 2 aspektów. Pierwszy jest taki, że tak to to prawda, że Rząd Polski 

część tych środków przeznacza dla jednostek samorządu terytorialnego obligatoryjnie i 

wszystkie one, zwłaszcza jeżeli chodzi między innymi o pomoc covidową, ale również środki 

rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. One były wyliczane co do wielkości samorządu, 

to prawda, tym się między innymi rząd Prawa i Sprawiedliwości różni od choćby nawet 

sejmików wojewódzkich. Przykład Województwa Lubuskiego, gdzie pieniądze 

rozdysponowane są według jakiegoś całkowicie innego klucza, a 2 aspekt tej wypowiedzi,  

pomijając te pieniądze, które dostały wszystkie samorządy, jest jeszcze taki, że gro tych 

środków, które dostaliśmy, to nie były przeznaczone dla wszystkich, w sensie, że nie udało 

się wszystkim tych pieniędzy otrzymać, bo były to środki konkursowe i warto zwrócić uwagę, 

że nam się te konkursy udało wygrać. Udawało wygrywać. Może też nie wszystkie, ale 

znaczącą większość tych środków.  

 

Radny Marcin Minta - ja do polityki centralnej nie będę się odnosił, bo nie taka moja rola. Ja 

chciałbym serdecznie podziękować i panu Staroście i wszystkim Radnym za ten cały rok 
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2020. Myślę, że mimo różnic w wielu sprawach udało się załatwić nie tylko sprawy 

inwestycyjne, ale też takie mniejsze, które pomagały w załatwieniu spraw naszych 

mieszkańców. Życzę sobie i nam wszystkim, żeby nam się udało uporać z brakiem 

pracowników w różnych sferach samorządowych, szczególnie w tych kluczowych wydziałach 

i jednostkach. Dziękuję w imieniu mieszkańców za podjęte działania już w tamtym roku 

związanych z obsługą wydziału komunikacji. Mam nadzieję, że w najbliższym czasie uda się 

uzyskać znaczące liczby załatwionych spraw właśnie w tym wydziale. O tym się też mówiło 

od wielu lat. Dziękuję za systematyczne wspieranie działań prosportowych, prozdrowotnych. 

Dziękuję również w imieniu strażaków ze Zbąszynka za wsparcie grupy poszukiwawczo -

ratowniczej. Mam taką nadzieję, że nie będziemy musieli się kłócić o to, która droga jest 

ważniejsza, na terenie której gminy, tylko konsekwentnie będziemy mogli realizować właśnie 

według planu modernizacji kolejnych dróg, bo są one kluczowe dla całego powiatu. Dziękuję 

za cały rok 2020 i życzę też sobie, żeby udało nam się wspólnie zrealizować kluczową 

inwestycję powiatową drogową na terenie gminy Zbąszynek, czyli przebudowę ulicy 

Kosieczyńskiej. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Szymon Pyrcz - Sesja Rady powiatu, to wielkie wydarzenie w skali powiatu, dlatego 

ponawiam znowu sprzed chyba 2 - 3 lat mój postulat, który nie został uznany, żeby 

doprowadzić, aby na takiej sesji jak dzisiaj, sesja absolutoryjna, żeby uczestniczyli w niej 

wszyscy naczelnicy wydziałów Starostwa powiatowego. Dzisiaj mówiliśmy o drogach, 

oświacie. Tutaj niektórzy wspominali o komunikacji. Niech naczelnik wydziału przyjdzie, 

następnie do swego biura z pracownikami i powie, że na ten temat była mowa, ale niech on 

będzie uczestnikiem tego wydarzenia. Rozmawiałem z byłym Przewodniczącym Sejmiku 

Wojewódzkiego panem Tomaszem Możejko, czy na sesji Sejmiku Wojewódzkiego 

uczestniczyli dyrektorzy departamentów, odpowiedział tak, obowiązkowo. Dlatego pytam się 

dzisiaj panie Starosto. To jest wielkie wydarzenie w powiecie sesja Rady powiatu. I tu może 

nie dzisiaj, bo pandemia i tym podobne zdanie, ale tu naczelnicy wydziałów powinni brać 

udział i być odpowiedzialni za swój Wydział. To jest ta pierwsza rzecz,  o ile mogę prosić, 

ponawiać, żeby ten postulat jakoś przeanalizować. I druga sprawa, mówiliśmy o remoncie, o 

inwestycjach w liceum. Mówiłem ostatnio, dziękowałem panu Staroście za te rzeczy,  dlatego 

proszę, niech ta tablica z 1945r. liceum ogólnokształcące im. Henryka Sienkiewicza w 

Świebodzinie to było w 1957 roku im. Sienkiewicza, była przypięta.  Dlatego mam prośbę, 

żeby wydział edukacji sprostał temu zadaniu. Mówiłem o tym wiele lat temu, żeby to 

wprowadzić, ale nie ma odzewu. Dlatego dzisiaj proszę, żeby te dwie sprawy, o ile jest 

możliwość, wprowadzić do porządku działalności Rady Powiatu. Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara – Dziękuję, panie Radny, ja mam na podglądzie i 

naczelnicy uczestniczą w dzisiejszej sesji,  mam podgląd, kto jest zalogowany i nas ogląda.  

 

Starosta Zbigniew Szumski - pozwolę sobie odpowiedzieć na niektóre tutaj, jakby pytania czy 

wątpliwości. Skoda czarna jeszcze jeździ, ale ja nie zazdroszczę jeżdżenia tą skodą. Ona 

prawdopodobnie niedługo zardzewieje, bo proszę zwrócić uwagę, jakie ona ma błotniki. 

Także jeździ pan Wicestarosta i realizuje swoje zadania statutowe. Potwierdzam, że 50 km to 

jest myślę bezpieczny zasięg dla tego samochodu, natomiast kupować samochody i będziemy 

kupować komputery, będziemy kupować aparaty fotograficzne i ten sprzęt który jest 

potrzebny w starostwie powiatowym i w powiecie do tego, żeby porządnie realizować 

zgodnie z oczekiwaniami mieszkańców nasze zadania, ploter na przykład za 100.000 do 

geodezji w tym roku, po prostu taki jest czas. Jeżeli chodzi o Wydział promocji, nie ma 

wydziału promocji, jest samodzielne stanowisko. Mamy bardzo dobrego pracownika, bardzo 

utalentowanego, który wie, co ma robić i zasługi pani Zielińskiej, jeżeli chodzi o kwestię 

przekazu informacji w czasie właśnie pandemii są bezsporne. Kompletnie inaczej wygląda 
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nasz profil na facebooku i informacje tam prezentowane, od tego co było jeszcze 1,5 czy 2 

lata temu i tutaj pani Zielińskiej przede wszystkim chciałem podziękować, bo przekaz 

informacji właśnie w dobie pandemii i ten nasz ruch z jej zatrudnieniem i przy moderowaniu 

strony internetowej, strony facebookowej, to był strzał w dziesiątkę. Jednocześnie jest to 

osoba, która po tej całej zadymie z początku jej zatrudnienia w ubiegłym roku w 

podziękowaniu za swoją pracę dostała obniżoną pensję o 17%. Ale myślę, że w niedługim 

czasie trzeba będzie gratyfikację dodatkową wprowadzić, bo po prostu na to zasłużyła, taki 

jest dzisiaj czas, że niestety informacja jest podstawowym narzędziem do tego, żeby 

wykonywać dobrze nie tylko zadania publiczne, ale w ogóle i wszystkich. Przypomnę, że 

kupiliśmy w ubiegłym roku również za 120.000 nowy samochód do domów dziecka oraz we 

współpracy ze stowarzyszeniem samochód do DPS Glińsk, a  3 lata temu nowy samochód do 

Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego. Jeżeli chodzi o panią Marzenę 

Kościukiewicz, to była jej decyzja. To nie była nasza decyzja. Zaważyła na niej przede 

wszystkim sytuacja związana z wypadkiem w Ciborzu i z tym wszystkim, co się wydarzyło 

później. Trudny bardzo czas, należy wspierać dziewczynę, gdzie tylko można. Ja myślę, że 

ona sobie bardzo dobrze radzić z tym tematem, żeby też nie było wątpliwości. Jasno tutaj 

powiem, że  postępowanie prokuratorskie w sprawie sprawstwa wypadku zostało umorzone z 

racji tego, że sprawca wypadku zginął i to jakby nie ulega żadnej wątpliwości. Z informacji 

przeze mnie uzyskanych biegli potwierdzili, że tutaj żadna barierka, ani nic innego nie 

mogłoby uratować tych ludzi przy tej prędkości, którą mieli w momencie wypadnięcia z trasy. 

Jest prowadzone postępowanie przeciwko 2 osobom w kwestii zaniedbania swoich 

obowiązków służbowych i narażenia przez to interesu publicznego. Ale to jest jakby w ogóle 

osobny temat, wyjaśni się, czy była opieszałość, czy nie było opieszałości w kwestii czasu 

montażu barierek tak, że tak to dzisiaj wygląda. Mówię to, żeby po prostu przeciąć wszelkie 

spekulacje, jeżeli chodzi o prezentację budżetu. Oczywiście jest to bardzo trudny materiał, 

zdaje sprawę i jakby kwint esencja tego wszystkiego, to jest to, co jest pisane tam w tym 

sprawozdaniu opisowym przez panią Skarbnik i ponad 50 stron tych tabel, to są  związane z 

jakby z ustawowymi obowiązkami sprawozdawczyni, no i tyle. Jeżeli są takie sugestie, żeby 

poświęcać poszczególnym działom nieco więcej uwagi my je przyjmujemy do wiadomości, 

natomiast być może usiądźmy sobie w przyszłym roku na początku i ustalmy sposób 

procedowania nad sprawozdaniem, tak jak się ustala pewne zasady procedowania nad 

tworzeniem budżetu. No i tyle nie. Jeżeli chodzi o kwestie poruszane przez panią Starzewską, 

czyli to wsparcie finansowe, ok, zgadza się, że to jest zadanie państwa, tylko państwo to też 

władza publiczna na różnych szczeblach. To nie jest tak, że jest państwo jako państwo, jest 

samorząd, który to już myślę, że z czasem poznamy odpowiedź na te pytania. Duże fundusze 

poszły na akcję szycia maseczek w ub. roku. Dla przedsiębiorców kilkanaście milionów 

złotych zostało przetransportowane za pomocą naszego Powiatowego Urzędu Pracy.  Ja bym 

chciał na jedną rzecz zwrócić uwagę jedną i podstawową, i zasadniczą. Parę razy pojawiał się 

wątek komu i na co dystrybuować środki budżetowe w przypadku państwa, rządu, a komu 

dystrybuować środki, jeżeli chodzi o środki unijne. W moim przekonaniu czas pandemii i w 

ogóle sposób dystrybucji środków pokazuje to, że najgorzej jest wtedy, kiedy decydenci mają 

przekonanie, iż oni wiedzą najlepiej. Przez 11 lat staraliśmy się środki na ogólniak, 

napisaliśmy wniosek, wydaliśmy na partnerstwo publiczno-prywatne. Nikt nawet tego 

solidnie nie chciał ocenić.  Ja się teraz zastanawiam, a dlaczego to mają województwa, albo 

rząd decydować o tym, na co są potrzebne środki unijne w powiecie? Dlaczego są pewne 

środki, które z poziomu województwa powinny zaspokajać te potrzeby regionalne? Ok, ale są 

też środki unijne, które powiedzmy najlepiej wiemy jak wykorzystać, tak samo jak w gminie 

wiedzą najlepiej, jak je wykorzystać. Jeżeli rząd przestanie słuchać w powiatach i gminach, 

na co przeznaczyć te środki i tylko będzie robił według swojego jakiegoś tam pomysłu 

warszawskiego, no to też jest droga donikąd. Jeżeli mamy realnie mieć jako samorządy 

wpływ na to, na rządzenie tym powiatem, czy województwem, czy gminą, to musimy też 
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mieć mimo wszystko wpływ na to, na co są przeznaczone te środki publiczne.  Czy to jest aż 

tak skomplikowane, żeby zrozumieć, że w ogólniaku trzeba okna wymienić i że nie trzeba do 

tego montować pomp ciepła i nie trzeba do tego montować solarów. Trzeba wymienić okna, 

to już będzie cieplej. I tak samo jak na wiosce ludzie wiedzą, że potrzebują drogi do kościoła 

albo na cmentarz, to nie można im budować stawu rekreacyjnego. Natomiast jeżeli chodzi o 

kwestie poruszane przez radnego Szymona Pyrcza, to aż zdziwiłby się Pan ilu naczelników 

ogląda akurat tą sesję. Natomiast dzisiaj jest tak, że Państwo rozliczacie nas jako zarząd i tu 

już nie ma takich sytuacji, że na konkretne pytanie będzie za nas odpowiadał naczelnik. No 

tutaj jest kwestia Rada, Zarząd i tak ja to widzę. Natomiast niech się Pan nie obawia 

naczelnicy dokładnie śledzą poprzez różne kanały obrady tej sesji. Natomiast zgadzam się w 

pan z Panem w tym momencie w 100 procentach i musimy to zmienić. Pani Molicka 

otrzymała takie zadanie. Jak się uda ten ogólniak wyremontować to jest dobry czas, żeby 

zmienić tą nazwę. Dobrze, że się udało na te okna załatwić pieniądze, to tam nawet i te I LO 

może jeszcze pobyć jakiś czas, byleby zrobić to, co mam do zrobienia. To tyle dziękuję. 

 

Radny Szymon Pyrcz - Dziękuję bardzo panie Starosto że ten postulat dotyczący zmiany  

tablicy będzie spełniony. Jeżeli chodzi o naczelników wydziału, ja parę lat temu mówiłem i 

nie chodzi dzisiaj,  to jest zdalna sesja, ale aby na sesjach był nie tylko pan Naczelnik 

Karkocki, więcej nikogo nie było, żeby społeczeństwo wiedziało, że Sesja Rady Powiatu to 

jest coś ważnego, tak jak w szkole Rada Pedagogiczna i będziemy wszyscy zadowoleni.  

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara – Dziękuję, ja jeszcze odniosę się do tej komórki, która 

zajmuje się promocją powiatu panie Mieczysławie Czepukowicz. Ja żałuję, że za Pana 

czasów nie było takiej komórki. Bo ja z przyjemnością wspominam Pana mobilność, Pana 

solidną pracę w zakresie inwestycji, a przede wszystkim, że potrafił Pan bardzo szybciutko 

znaleźć ekipę w sytuacjach takich kryzysowych i problem zażegnał. Nie ma Pan zwyczaju 

mówienia, ja to zrobiłem ja to wymyśliłem, ja to powiedziałem, niektórzy mają taki zwyczaj i 

szkoda, że ktoś wewnętrznym nie napisał o tym, jak Pan aktywnie i doskonale sprawował 

swoją funkcję. Może tych głosów by było przy wyborach więcej i może byśmy dalej 

współpracowali, aczkolwiek i w nowym układzie w nowej konstrukcji jest całkiem 

sympatycznie. Szanowni Państwo! Bardzo dziękuję za Państwa aktywność, za wyważony 

głos w dyskusji, za osiągnięty konsensus, nawet w sprawach spornych. 

 

Więcej chętnych do zabrania głosu w dyskusji nie było, wobec tego Przewodnicząca Rady 

zamknęła dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2020 i przeszła do 

kolejnego podpunktu. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok 

(Druk Nr 335). 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali projekt 

uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Świebodzińskiego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok (Druk Nr 335) z 

materiałami na sesję. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

Pytań i uwag więcej nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady odczytała treść 

projektu uchwały, a następnie stwierdziła kworum (15 radnych) i zarządziła głosowanie nad 

przyjęciem projektu uchwały.  
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Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/218/2021 w sprawie 

rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu Świebodzińskiego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 18, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 19. 

 

Starosta Zbigniew Szumski - Bardzo Państwu dziękuję za dzisiejsze głosowania, za wotum 

zaufania i za absolutorium. Jest to dobry dla nas jako dla Zarządu czas, ale poprzeczka została 

postawiona bardzo wysoko, bo to no takie głosowanie to zobowiązuje i to jest trochę nawet 

trudniejsze niż jakby było na styk. Jestem kontent z tego, że przedstawiony materiał i ta praca, 

którą Zarząd w tym roku trudnym przecież podjął, została przez Państwa doceniona. 

Chciałbym podziękować przede wszystkim swoim najbliższym współpracownikom, 

Wicestaroście oraz Członkom Zarządu Powiatu. To nie jest tak, że my się tylko i wyłącznie 

tam po plecach klepiemy. Czasami rzeczywiście bywało trudno i ostro. Dziękuję za wsparcie 

dla Zarządu dla Radnych wywodzących się z Forum Samorządowego oraz Prawa i 

Sprawiedliwości. Doceniam bardzo głosy pozostałych klubów funkcjonujących w Radzie: 

Platformy Obywatelskiej pana Mieczysława Czepukowicza na czele i pani Jolancie 

Starzewskiej z PSL-u Cieszę się, że ten poziom merytorycznej dyskusji w samorządzie 

powiatowym jest zachowany i to nie jest tak, że Państwa głosy są lekceważone. Być może w 

jakimś tam wirze potyczek słownych, czasami Państwo macie takie wrażenie, ale ja akurat 

mam zwyczaj od lat taki, że szczególnie nastawiam ucha na to, co mówi opozycja, bo to jest 

jednak najgorzej wtedy, kiedy zarządzający zamknie się w takiej wierze i słucha tylko tych, 

którzy są najbliżej, bo bardzo często może się obudzić na jakiś czas w nieco innym świecie, 

także doceniam wszystkie głosy. Dziękuję wszystkim radnym za współpracę. Oczywiście 

realizacja budżetu jak co roku to bardzo trudne wyzwanie i od wielu lat mniej więcej o tej 

porze roku w maju zastanawiam się, jak my ten budżet zrealizujemy.  W 2020 roku było 

dokładnie to samo, wcześniej to samo, w tym roku jest też test, ale jest pani Skarbnik, która 

czuwa nad wszystkimi, która umie poskromić nasze różne zapędy zarządowe. Gratuluję i 

dziękuję pani Dorocie Karbowiak za tą współpracę ubiegłoroczną no i gratuluję też takiego 

wyniku. Ten wynik finansowy to duża Pani zasługa. Oczywiście służbom finansowym, 

współpracującym z Panią. W tym roku chciałem mocno podziękować Sekretarzowi Powiatu 

panu Tomaszowi Olesiakowi, który jest autorem raportu o stanie powiatu. Jest to 

rzeczywiście taka nowa formuła procedowania podsumowania prac Zarządu. No On aktywnie 

włączył się. Jest to coraz lepszy materiał i to jest taki materiał, który tak naprawdę on zostanie 

i po latach będzie mógł być wykorzystany w sposób różny sposób, on daje obraz tego, co się 

dzieje w powiecie przez te wszystkie ostatnie lata. Poza tym pan Tomasz Olesiak był bardzo 

mocno zaangażowany w nadzór nad realizowaniem programu szczepień powiatowych w 

naszym punkcie, który w tej chwili już szczepi połowę chyba Europy, bo więcej jest ludzi 

spoza powiatu, niż z powiatu. No ale to na tym to wszystko ma polegać nie, no i nadzór nad 

inwestycją wydziału komunikacji przez ubiegły rok. Jeżeli chodzi o kwestie zarządzania 

kryzysowego, to tutaj bardzo dużą rolę odgrywa pan Zygmunt Rogowski. Zarządzanie 

kryzysowe w tym momencie potrzebowało takiego człowieka, któremu by ci młodsi w 

gminach nie podskoczyli, którzy by słuchali tego, co on mówi, to doświadczenie 

procentowało i wielu trudnych sytuacjach. Okazywało się, że warto było temu człowiekowi 

dać szansę i warto było nawiązać z nim współpracę w Świebodzinie. Myślę, że warto też 

wspomnieć, bo tutaj głównie z gminą Świebodzin to najtrudniejsze jakby tematy 

załatwialiśmy, pani Beata Amrogowicz, pan Gordzelewski tutaj mocno byli zaangażowani. W 

innych gminach też było sporo osób. Nie wymienię ich wszystkich z imienia i nazwiska, ale 

generalnie to gdzieś tak po tych pierwszych 2-3 miesiącach, gdy się uczyliśmy wszyscy,  

zaczęło działać. I to chyba Wszystko. No tutaj Pani Przewodniczącej Rady również należą się 

podziękowania za bardzo sprawne, logiczne i stonowane czuwanie nad naszymi wszystkimi 
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różnymi politycznymi emocjami, bo myślę, że już dochodzi Pani pomału do perfekcji. 

Dziękuję również samorządom gminnym, przy tej okazji ich Włodarzom. Dziękuję 

wszystkim współpracownikom ze Starostwa. Przenosi się ten ciężar ciężkości w danym roku 

na różne wydziały. Myślę, że rzeczywiście warto wspomnieć o Wydziale Inwestycji, który tak 

się nazywa od tygodnia czasu i generalnie rzecz biorąc, pracownicy Wydziału Komunikacji 

bardzo ważną rolę w tym momencie odgrywali i Wydział  Budownictwa.  Dziękuję bardzo. 

Chyba wszystkie osoby wymieniłem, które powinienem wymienić i których czułem, że 

należy wymienić a jeżeli nie, no to jeszcze będzie czas, tak że dziękuję. 

Dziękuję za życzenia za tą odznakę, tylko mnie to cały czas po głowie chodzi, no bo jak 

dostałem już odznaczenie to złote, dostałem wotum zaufania stuprocentowe, absolutorium 

stuprocentowe, to ja podwójnie muszę zacząć uważać. 

 

Przewodnicząca Rady Powiatu Urszula Miara - Dziękuję bardzo.  W tej sytuacji proszę 

Państwa jeszcze dobra okazja przekazać pozdrowienia dla 2 Pań, które są na długotrwałym 

zwolnieniu lekarskim, które obsługują Biuro Rady, gdzie jest naprawdę ciężka praca i w tym 

także podziękowania dla pani Inspektor Anny Kowalik. Pani Naczelnik i Pani Wojciechowicz 

życzę, aby jak najszybciej wróciły, bo są po prostu potrzebne. Czekamy i bardzo dziękuję 

Państwu Radnym za to, że tak pięknie odnosicie się do ich pracy, że potraficie przyjść, 

podziękować, uśmiechnąć się, a nie tylko w pretensjach. Tutaj ta logistyka została też 

perfekcyjnie opanowana.  

 

Radny Michał Motowidełko - Dziękuję za głos, Pani Przewodnicząca, Panie Starosto! Ja 

jeszcze odniosę się do słów Pana Starosty, który podziękował wszystkim. Mam nadzieję, że 

nikogo nie pominął. Ja w imieniu klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości jako koalicjant 

chcę również podziękować Panu Staroście i pozostałym Członkom Zarządu, jak również 

Radnym Forum Samorządowego za ten okres współpracy. Uważam, że ten czas był dla nas 

dobry, dobry dla powiatu i oby tak dalej. Chciałbym również podziękować wszystkim 

pozostałym Radnym, tak zwanym opozycyjnym. Czasami się zdarzają nam takie, że tak 

powiem, potyczki słowne. Mam nadzieję, że one dodają tylko i wyłącznie uroku tej pracy 

samorządowej. Stąd też wszystkich pozdrawiam i oby tak dalej ze skutkiem pozytywnym dla 

naszego powiatu i jego mieszkańców. Dziękuję, dziękuję Państwu bardzo serdecznie. 

 

Następnie Przewodnicząca Rady Urszula Miara przeszła do kolejnego punktu obrad. 

 

Ad.8 

Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium: 

a) zapoznanie się ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej; 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana Alojzego 

Jokiela o przedstawienie stanowiska Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Alojzy Jokiel przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej z 

dnia 02.06.2021r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Świebodzińskiego 

zgodnie z załącznikiem 20 do protokołu. Komisja Rewizyjna wystąpiła z wnioskiem 

o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu. 

 

Przewodnicząca Rady podziękowała Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej za złożenie 

wniosku i przeszła do kolejnego podpunktu. 
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b) zapoznanie się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o wniosku 

Komisji Rewizyjnej (Druk Nr 338); 

 

Skarbnik Powiatu odczytała uchwałę Nr 326/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 02.06.2021r. w sprawie wydania opinii o wniosku 

Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Świebodzińskiego, dotyczącym udzielenia absolutorium 

Zarządowi zgodnie z załącznikiem nr 21. Opinia jest pozytywna. Następnie Przewodnicząca 

Rady przeszła do kolejnego podpunktu obrad. 

 

b) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego 

(Druk Nr 336). 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara poinformowała, że Radni otrzymali projekt uchwały w 

sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego (Druk Nr 336) wraz z 

materiałami na sesję. (Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu). Był on również 

przedmiotem obrad poszczególnych Komisji stałych, które wyraziły pozytywne opinie. 

Zapytała, czy są pytania i uwagi do projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono, zatem 

Przewodnicząca Rady odczytała treść projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

Zarządowi Powiatu, a następnie stwierdziła kworum (15 radnych) i zarządziła głosowanie nad 

przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 15 radnych, 15za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/219/2021 w sprawie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 23, a 

imienny wykaz głosowania załącznik nr 24.  

 

Przewodnicząca Rady złożyła gratulacje Staroście, Zarządowi Powiatu, Pani Skarbnik 

Dorocie Karbowiak oraz wszystkim pracownikom Starostwa oraz jednostek organizacyjnych 

powiatu z tytułu uzyskania absolutorium za rok 2020 rok.  

 

Starosta Zbigniew Szumski raz jeszcze podziękował za absolutorium uzyskane jednogłośnie i 

współpracę i zaprosił do dalszych wspólnych działań.  

 

Ad.9 

Podjęcie uchwał: 

Nad przyjęciem wszystkich uchwał odbyło się głosowanie jawne imienne, w którym 

Przewodnicząca Rady wyczytywała kolejno z listy nazwiska poszczególnych Radnych, a 

Radni odpowiadali, jaki oddają głos: za, przeciw lub wstrzymujący za podjęciem określonej 

uchwały. 

1) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości z zasobu Powiatu 

Świebodzińskiego i odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy (Druk Nr 337), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (14 

radnych) i zarządziła głosowanie jawne imienne nad przyjęciem projektu uchwały.  
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Głosowało 14 radnych, 14za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/220/2021 w sprawie wyrażenia 

zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości z zasobu Powiatu Świebodzińskiego i 

odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. Uchwała 

stanowi załącznik nr 26, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 27. 

 

2) projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021 Powiatu 

Świebodzińskiego (Druk Nr 340), który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję stanowi 

załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (14 

radnych) i zarządziła głosowanie jawne imienne nad przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 14 radnych, 14za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/221/2021 w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na rok 2021 Powiatu Świebodzińskiego. Uchwała stanowi załącznik nr 

29, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 30. 

 

3)projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Świebodzińskiego na lata 2021-2028 (Druk Nr 341), który radni otrzymali wraz z 

materiałami na sesję stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (14 

radnych) i zarządziła głosowanie jawne imienne nad przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 14 radnych, 14za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/222/2021 w sprawie zmiany 

wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Świebodzińskiego na lata 2021-2028. Uchwała 

stanowi załącznik nr 32, a imienny wykaz głosowania załącznik nr 33. 

  

4)projekt uchwały w sprawie powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn.: "Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1221F w m. Sieniawa" (Druk Nr 342), który radni otrzymali wraz z 

materiałami na sesję stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara zapytała, czy są pytania lub uwagi do projektu tej 

uchwały. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca Rady stwierdziła kworum (14 

radnych) i zarządziła głosowanie jawne imienne nad przyjęciem projektu uchwały.  

 

Głosowało 14 radnych, 14za, 0przeciw, 0wstrz., w związku z tym Rada Powiatu 

Świebodzińskiego jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/223/2021 w sprawie 

powierzenia Gminie Łagów realizacji zadania pn.: "Przebudowa drogi powiatowej nr 

1221F w m. Sieniawa". Uchwała stanowi załącznik nr 35, a imienny wykaz głosowania 

załącznik nr 36.  
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Opinie komisji do w/w projektów uchwał stanowią załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Ad.11 

Sprawy różne. 

 

Radny Mieczysław Czepukowicz – Ja Pani Przewodnicząca mam gorącą prośbę do Pani i do 

Pana Starosty, aby ta następna sesja, chyba powakacyjna, odbyła się w warunkach 

normalnych – stacjonarnych. Myślę, że wszyscy jesteśmy zaszczepieni albo będziemy 

zaszczepieni i dlatego apeluję, jakby były ku temu warunki. Jestem za tym, żeby tak było. 

Dziękuję. 

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara - Dziękuję bardzo. Ja mam odwrotną prośbę, ale to 

wszystko warunkuje składem Biura Rady, jeszcze się odniosę do tej kwestii.  

 

Starosta Zbigniew Szumski - Ja też w tej kwestii, bo strona techniczna organizacji sesji to 

powiedzmy, jak Pani Przewodnicząca ustali, tak będzie. Mamy trudną sytuację w Biurze 

Rady, bo rzeczywiście 2 pracownice są w tej chwili chore. Trzeba poczekać po prostu co się 

dalej wydarzy i w momencie, kiedy pani Ania pójdzie na urlop, to będzie zastępowana też 

przez pracownika Starostwa. No tak to wygląda. Natomiast w moim przekonaniu chyba 

jednak to nie będzie tak, że następna sesja dopiero we wrześniu, to jednak w tej chwili zbyt 

dużo się dzieje gdzieś tam na widnokręgu i wydaje mi się, że w okresie wakacyjnym 

będziemy się chyba jednak spotykać, ale to wtedy formie zdalnej. No bo to jeżeli się Państwo 

jedziecie na przykład na urlopy, no to ta forma zdalna jest jak najbardziej możliwa i 

wskazana. Aczkolwiek też jestem za tym, żeby jak najszybciej wrócić do organizacji sesji 

stacjonarnych. Rzeczywiście to zaszczepienie jest duże, aczkolwiek tak jak wczoraj na 

komisji informowałem, no mieliśmy spotkanie ze służbami w ubiegłym tygodniu, Komisja 

Bezpieczeństwa się odbyła, no i prognozy na ten wrzesień, październik nie są optymistyczne, 

raczej należy się liczyć ze zjawiskiem typu sprawdzam, czyli generalnie okaże się, ilu 

Polaków się wy szczepi i jaki to przyniesie efekt. Plus kwestia nowych mutacji koronawirusa, 

które są na horyzoncie, że to wiele czynników jakby zależy od kwestii realizacji Pana 

postulatu. My jesteśmy pozytywnie na to nastawieni, ale to życie zweryfikuje te chęci.   

 

Przewodnicząca Rady Urszula Miara - Dziękuję bardzo. Ja bardzo tęsknię za sesją 

bezpośrednią. Ogrom procedur przy sesji zdalnej, kiedy nie ma tych rozmów kuluarowych, 

kiedy każdy może się zgłosić i wyrazić swoją opinię, czy nawet jeśli chodzi o merytorykę, 

czy od strony prawnej samej sesji, ale przywoływany tu pan radny Tomasz Możejko pełniący 

kiedyś funkcję Przewodniczącego Sejmiku Lubuskiego wie dobrze co to znaczy. No 

spuszczenie z oka pracy pracowników Biura Rady, to grozić może nawet sankcjami 

prawnymi daleko idącymi tak, że ja mam to ciągle podprogowo w pamięci, także bardzo 

proszę o spolegliwość ze strony Państwa, będę wdzięczna, a jeżeli będziecie napierali, no to  

zarządzę głosowanie i będzie tak, jak sobie większość zażyczy. Ale panie Mieczysławie 

proszę jeszcze o cierpliwość, ja sama za tym tęsknię, żebyśmy bezpośrednio się spotkali. 

Sami pełniliście Państwo różne funkcje na różnych stanowiskach i wiecie jak cenne są 

rozmowy kuluarowe, które przy online są praktycznie niemożliwe, aczkolwiek przepraszam, 

że co chwilę spoglądam na telefon, bo piszecie Państwo do mnie różne bardzo interesujące 

przekazy informacji. Ja je też na bieżąco czytam i reaguję, także tutaj prowadzić sesję online, 

to zupełnie inna bajka niż bezpośrednio. Proszę Państwa! Wszystkim, zarówno Szanownym 

Paniom i Panom Radnym oraz pracownikom Starostwa, jednostkom towarzyszącym, życzę 

bardzo udanego urlopu, wakacji i na tych wakacjach, zdrowia i szczęścia. Tego samego życzę 

mieszkańcom Powiatu Świebodzińskiego, także Państwa rodzinom. 
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Proponowany termin następnej sesji to jest 29.09.2021r. Może się w każdej chwili zdarzyć, że 

będzie potrzeba zwołania sesji nadzwyczajnej albo ilość materiałów nagromadzonych będzie 

wymagała, że będziemy musieli sesję zrobić pod koniec sierpnia czy na początku września. 

Proszę się nie dziwić, że przerwa jest zbyt długa, bo ona może w każdej chwili ulec zmianie. 

 

Ad.11  

Wobec zrealizowanego porządku obrad Przewodnicząca Rady Urszula Miara o godz. 12.40 

zamknęła XXVIII sesję Rady Powiatu Świebodzińskiego VI kadencji. 

 

Archiwalny zapis obrazu i dźwięku z obrad Rady Powiatu jest udostępniony w Biuletynie 

Informacji Publicznej Starostwa Powiatowego w Świebodzinie pod adresem: http: 

//bip.wrota.lubuskie.pl/spswiebodzin w zakładce /Rada_Powiatu/Nagrania Sesji: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/swiebodzinski . 

 

 

Na tym protokół zakończono.   

 

 

Protokół sporządziła: Bernarda Czajkowska 

Naczelnik Biura Rady i Zarządu Powiatu    

Przewodniczący Rady 

  (-) Urszula Miara 
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